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Motivatie voor agendering:
 
De beantwoording van onze vragen op het artikel in het DvhN vindt onze fractie onvoldoende. Zo is bv de 
focus van het Rijk op -vooral- de Randstad een 'vermoeden' en wordt de op 18 september j.l. bij de 
Miljoenennota genoemde Agenda Stad hiervoor als aanwijzing genoemd. 
 
Visie van de fractie
Het bewuste artikel in het Dagblad van het Noorden schetste naar onze mening Drenthe eerder als  
Calimero dan als dappere Bartje. 
D66 ziet geen geen echte wijziging van Rijksbeleid. Indien de focus van het Rijk inderdaad op "steden" ligt 
(bijv. in de na 16/9 aangekondigde Agenda Stad) vindt onze fractie het van belang, dat GS, vanuit regionale 
economie gezien, de positie van de Drentse steden i.o.m. de betrokken gemeentebesturen - i.h.b. de 
100.000+ gemeente Emmen -, bij het rijk juist sterk bepleit naast (nieuwe) ondernemersmogelijkheden op 
het platteland.
In het artikel leek de suggestie gewekt, dat Drenthe rijksgeld voor de regionale economie zou krijgen. In de 
brief van GS wordt aangegeven, dat rechtstreeks geld vrijwel niet het geval is. Goed dat dit is rechtgezet.
'Vrij' geld gericht inzetten voor MKB en arbeidsmarkt lijkt politiek brede steun te genieten. Wij missen de 
verwachte werkgelegenheidseffecten.
GS geeft geen antwoord op het tweede deel van onze vraag over het niet doorgaan van de o.m. door 
noordelijke werkgevers bepleite snelle treinverbinding.
Voor de beoogde quick scan voor het substantieel verkorten van de reistijd van o.m. Groningen en 
Leeuwarden naar de randstad zou o.i. gebruik gemaakt moeten worden van onderzoek, dat voor de destijds 
beoogde verbinding werd gedaan. 
W.b. breedbandinternet verwijst GS naar een stuk van 13 oktober j.l. Naast de financiële invulling, pleit D66 
voor een veel slimmer gebruik van bestaande infrastructuur (combinatie met bestaande netwerken; van 
passieve naar actieve straatkasten etc) waardoor breedband (min. 30 mb/s) ruim vòòr 2020 in Drenthe is 
gerealiseerd, waar dit nu ontbreekt, dan wel beperkt aanwezig is. Met dezelfde middelen lijkt meer te kunnen 
worden gerealiseerd voor de inwoners.
 
Vraag aan de overige fracties:
1. Deelt u onze visie?
2. Hoe zien de fracties de generieke steun aan het MKB en het daaraan gekoppelde effect in 

werkgelegenheid?
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Vragen aan het college van GS:
1. Hoe wil GS vanuit regionaal economisch perspectief de concurrentiepositie en leefbaarheid van de 
Drentse steden bij het Rijk gaan of blijven pleiten èn die van het platteland?
2. Wat wordt concreet bedoeld met het antwoord op vraag 2, indachtig de uitspraak van de minister-
president dat het Noorden geen uitzonderingspositie krijgt en er geen extra middelen ter beschikking 
komen? 
3. N.a.v. het antwoord op vraag 2: wat zijn de concrete uitkomsten voor Drenthe van het genoemde Pact van 
het Noorden, zoals in november j.l. besproken in Bakkeveen?
4. Ziet GS in de uitkomst van de aangekondigde quickscan voor een snelle spoorverbinding meer 
perspectief voor de inwoners van Drenthe, dan in de destijds, mede door werkgevers gepropageerde, snelle 
treinverbinding, die werd afgeblazen? En waarom?
5 Wordt in het kader van breedband voldoende gebruik gemaakt van bestaande netwerken en 
infrastructuur? En waar blijkt dat uit?
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Aan:

mevrouw M.C.J. van der Tol en

de heer J.A. van Dalen

(i.a.a. de overige statenleden)

Assen,13 november2Ol4
Ons kenmerk 4613.1 1201 4005687

Onderuverp: Beantwoording vragen ex artikel 41 Reglement van orde inzake regionale

economie naar aanleiding van het artikel 'Focus op topregio's benauwt Drenthe'

Geachte mevrouw Van der Tol en heer Van Dalen,

ln uw brief d.d.22 september 2014 hebt u een aantal vragen gesteld naar aanleiding

van het artikel 'Focus op topregio's benauwt Drenthe'in het Dagblad van het Noorden

van 16 september jl. Deze vragen beantwoorden wijals volgt.

Vraaq 1

Welke wijziging van beleid (genoemd in het artikel) van het Rijk is er dit jaar t.o.v
voorgaande jaren?

Antwoord 1

ln de Miljoenennota heeft het Kabinet aangegeven dat in 2015 een Agenda
Stad wordt opgesteld om de concurrentiekracht en leefbaarheid van

Nederlandse sfeden verder te versterken. Hoewel nog niet helemaal duideliik
is hoever deze Agenda strekt, is het vermoeden dat er veel aandacht naar de

Randstad gaat.

Vraas2
De focus van het Rijk zou volgens GS gericht zijn op andere economische gebieden in

Nederland: welke concrete en actuele acties onderneemt zij de komende maanden bij

het Rijk t.b.v. Drenthe?
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Antwoord 2
Tijdens de Algemene Beschouwingen rs een motie S/ob-Samsom aangeno-

men, waarin het Kabinet gevraagd wordt regionale plannen als het Pact van

het Noorden te ondersteunen. Hier zijn wij mee bezig.

ln het kader van het Pact van het Noorden (inclusief Vierkant voor Werk)

wordt vooral met de Ministeries van SZW en EZ gekeken hoe maatregelen uit
het Pact meegefinancierd kunnen worden uit (bestaande) landelijke middelen.

Samen met EZ wordt gekeken hoe het landelijke en regionale instrumenta-
rium voor financiering van en dienstverlening aan het noordelijke MKB beter
op elkaar kunnen worden afgestemd.

Vraaq 3

Welk deel van het geld voor regionale economie, dat de provincie krijgt, is geoormerkt

en welk deel kunnen we vrij inzetten?

Antwoord 3
In feite krijgt de provincie vrijwel geen rechtstreekse middelen van het Rijk

voor stimulering van de regionale economie. Een uitzondering daarop is bij-

voorbeeld het geld dat beschikbaar is voor het Ruimtelijk Economisch Pro-
gramma (REP) RSP. Deze middelen moeten echter wel programmatisch in-
gezet worden. Ook de rijkscofinanciering bij de Europese Fondse n voor

Regionale Ontwikkeling (EFRO) wordt programmatisch ingezet, soms mef
specifieke voorwaarden vanuit het Ministerie van EZ.

Daarnaast heeft het R'tjk diverse fondsen en regelingen die weliswaar regio-
naal neerslaan, maar waarover het Rijk beschikt en die rechtstreeks bij ande-

ren terechtkomen. Denk hierbij onder andere aan de middelen voor de regio-
nale ontwikkelingsmaatschappijen en ondernemersple inen, subsrdles op
grond van het Besluit Subsrdie Regionale lnvesteringsprojecten (BSRI) en

middelen voor MKB in topsectorenbeleid.

Vraaq 4

Voor welke economische activiteiten zou GS het vrij in te zetten geld willen besteden?

Met welk verwacht effect qua werkgelegenheid?

Antwoord 4
Wijwillen middelen gericht inzetten om het Drentse MKB en de Drentse ar-

beidsmarkt te stimuleren. Dan gaat het om MKB in speerpuntsectoren, dat
misschien (nog) niet onder topsectorenbeleid valt en om generiek MKB dat nu

eenmaal te maken heeft met een ijlere economische structuur. ln de regio zelf
is het makkelijker maatwerk te leveren; zie bijvoorbeeld het MKB-

Actieprogramma.

Vraaq 5
Wat betreft het citaat "we (moeten) toch echt nóg eens heel goed nadenken over een

écht snelle verbinding met het Westen." : aan welke concrete invulling denkt het colle-
ge, en op welke termijn? Wat vindt GS van het niet doorgaan van de snelle verbinding

zoals die eerder onder meer werd bepleit door de noordelijke werkgevers?
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Antwoord 5
ln het genoemde artikel wordt gedoeld op een snelle spoorverbindrng fussen
het Noorden en de Randstad. De opmerking ligt in het verlengde van de op
25 junijl. vastgestelde motie Dik-Faber in de Tweede Kamer, waarin zij de

Regering verzoekt, in samenwerking met NS, ProRail en de provincies, een
quickscan te maken met kosten en baten van maatregelen die mogelijk zijn
voor het suösfanfr'eelverkorten van de reistijd naar de Randstad vanaf
Groningen, Leeuwarde n, Enschede, Nijmegen, Maastricht, Vlissingen en
Den Helder.
De noordelijke provincies, inclusief Overijssel, zijn in samenwerking met het
Ministerie van lnfrastructuur en Milieu, ProRailen NS inmiddels gestart met
deze gevraagde quickscan. De resultaten hiervan worden verwacht in het
eersfe kwartaal van 2015.

Vraaq 6

Wanneer denkt GS de discussie over een spoorverbinding tussen Emmen en

Stadskanaal in PS te gaan voeren?

Antwoord 6
De aanleg van een spoorverbinding tussen Emmen en Stadskanaal heeft nu
geen provinciale prioriteit. Speerpunt ligt bij het opwaarderen van de Vechtdal-
lijn Emmen - Zwolle: vier treinen per uur richting Emmen. Daarnaast heeft de
provincie Groningen de aanleg van de door Groningen gewenste en noodza-
kelijke verbinding Veendam - Stadskanaal (nog) niet rond.

YraagT
Waarop baseert GS de verwachting dat de komende jaren geen kortingen op het Pro-
vinciefonds volgen?

Antwoord 7

Op dit moment zijn ons geen feiten bekend die aanwijzingen vormen voor te

verwachten kortingen op het Provinciefonds. ln de Septembercirculaire
Provinciefonds 2014 wordt een beeld geschetst van een over het geheel
genomen gematigd positieve accresontwikkeling voor de komende jaren.
Zie hiervoor ook de 2e Financiële actualisatie 2014. Er zijn evenwel geen
g ara ntie s voor ee n d e rg e I ij ke accre so ntw i kke I i ng.

Vraao 8
W.b. het ontbreken van breedbandinternet voor ca. 10o/o van de inwoners: wat gaat
GS doen voor deze groep, behalve'hopen op geld'?






Aan de voorzitter van Provinciale Staten van Drenthe
de heer J. Tichelaar 
Onderwerp: schriftelijke vragen ex art 41 RvO 
Zuidwolde/Emmen, 20 september 2014
Geachte heer Tichelaar,
 
 
N.a.v. het artikel "Focus op topregio's benauwt Drenthe" in het Dagblad van het Noorden (DN) van 16 
september j.l. heeft de fractie van D66 vragen over het daarin geschetste beeld.
1. Welke wijziging van beleid (genoemd in het artikel) van het Rijk is er dit jaar t.o.v. voorgaande jaren?
 
2. De focus van het Rijk zou volgens GS gericht zijn op andere economische gebieden in Nederland: welke 
concrete en actuele acties onderneemt zij de komende maanden bij het Rijk t.b.v. Drenthe?
 
3. Welk deel van het geld voor regionale economie, dat de provincie krijgt, is geoormerkt en welk deel 
kunnen we vrij inzetten?
 
4. Voor welke economische activiteiten zou GS het vrij in te zetten geld willen besteden? Met welk verwacht 
effect qua werkgelegenheid?
 
5. Wat betreft het citaat " we [moeten] toch echt nóg eens heel goed nadenken over een écht snelle 
verbinding met het Westen.’’ : aan welke concrete invulling denkt het college, en op welke termijn? Wat vindt 
GS van het niet doorgaan van de snelle verbinding zoals die eerder ondermeer werd bepleit door de 
noordelijke werkgevers?
 
6. Wanneer denkt GS de discussie over een spoorverbinding tussen Emmen en Stadskanaal in PS te gaan 
voeren?
 
7. Waarop baseert GS de verwachting dat de komende jaren geen kortingen op het provinciefonds volgen?
 
8. W.b. het ontbreken van breedbandinternet voor ca 10% van de inwoners: wat gaat GS doen voor deze 
groep, behalve 'hopen op geld'?
 
 
D66 Drenthe
Marianne van der Tol
Jurr van Dalen




